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Aan het Ministerie van Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties 

 

  

Den Haag 17 juli 2018  
Betreft Internetconsultatie Wet versterking decentrale rekenkamers  

 

 
Geachte heer, mevrouw, 
 

De Vereniging van Griffiers heeft kennis genomen van uw wetsvoorstel om decentrale 

rekenkamers te versterken. De VvG onderschrijft de doelstelling, namelijk kwalitatief 

goed rekenkameronderzoek voor alle raden en staten. Graag maken we een aantal 

opmerkingen bij de voorgestelde wetswijziging. 

 

Het motief om deze wijziging voor te stellen is volgens de Memorie van Toelichting:  

“….omdat in circa 50 gemeenten waarin na de invoering in 2006 van dit onderdeel van 

de Wet dualisering gemeentebestuur is gekozen voor de inrichting van enigerlei vorm 

van rekenkamerfunctie nauwelijks of zelfs in het geheel geen invulling wordt gegeven 

aan serieus rekenkameronderzoek.” Het verrast ons dat juist dit knelpunt wordt 

opgevoerd, omdat het ministerie hiertoe een werkgroep aan de slag heeft laten gaan die 

de slapende rekenkamers bezoekt. Ons advies is om hun bevindingen eerst af te 

wachten, zodat regelgeving, als dat nodig blijkt, aangepast kan worden op basis van 

door deze gemeenten ervaren knelpunten.  

Overigens: Wie een slapende rekenkamer wil, kan ook het budget reduceren, ongeacht 

de samenstelling van de rekenkamer. Wellicht is een normbedrag of zelfs verplichte 

minimum besteding per inwoner dan een beter instrument.  

 

Daarnaast wordt het voorstel gedaan om raadsleden niet langer deel te laten uitmaken 

van de rekenkamerfunctie en één of meer van haar leden als adviseur aan de 

rekenkamerfunctie  toe te voegen.  Dit vinden we een hybride constructie, waarbij de 

verantwoordelijkheidsverdeling niet duidelijk is. Kunnen raadsleden hun medeleden 

aanspreken op hun inbreng in de rekenkamer? Is het niet aan de rekenkamer zelf om de 

relatie met de raad te onderhouden?  
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Wij pleiten ervoor, zoals wij dat in 2015 ook hebben gedaan, om de samenstelling van 

de rekenkamerfunctie bij de gemeenten zelf te laten. Het wel of niet deel uit maken van 

de rekenkamerfunctie van raadsleden blijkt immers niet samen het hangen met de 

geleverde kwaliteit of de doorwerking van adviezen.  

 

De voorgestelde uitbreiding van bevoegdheden naar contractrelaties vinden we een  

verbetering, evenals de aanscherping van de bestaande regeling voor de 

onderzoeksbevoegdheden bij samenwerking tussen bestuurslagen in privaatrechtelijke 

rechtspersonen. 

 

Tenslotte wijzen we erop dat het komen tot meer gemeenschappelijke rekenkamers een 

keuze van gemeenteraden zelf is, welke wensen de Kamer op dit gebied ook heeft. Het 

gesignaleerde probleem, dat steeds meer beleid op regionaal vlak wordt gemaakt, kan 

relatief simpel worden opgelost door samenwerking tussen (afhankelijk van het 

onderwerp wisselende) groepen van lokale rekenkamers, zoals we in de praktijk ook al 

zien gebeuren.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

 
 
 

 
 
drs. R. Wiggers CMC 
voorzitter 
 
 

 

 


